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Plats och tid Linköping, kl. 14:00 - 15:32 
  
Beslutande Se nästa sida 
  
Övriga deltagande Se nästa sida 
  
Paragrafer 242 - 260 
  
Utses att justera Lars Vikinge (C) 
  
Sekreterare  
 Rickard Vidar 
  
Ordförande  
 Kristina Edlund (S) 
  
Justerande  
 Lars Vikinge (C)  

 
    

Anslag/Bevis    

Protokollet offentliggörs under tre (3) veckor genom att det anslås på kommunens anslagstavla. 
Under tiden kan besluten i protokollet överklagas. 
    
Organ   Kommunstyrelsen 
    
Sammanträdesdatum   2024-11-05 
    
Förvaringsplats för protokollet   Kommunledningsförvaltningen 
    
Datum för anslags uppsättande    Datum för anslags nedtagande  
    
    
Underskrift/Namnförtydligande   Underskrift/Namnförtydligande 

    
    
    
Omedelbar justering av (§ och rubrik)    
    
    
    
Datum för anslags uppsättande    Datum för anslags nedtagande  
    
    
Underskrift/Namnförtydligande   Underskrift/Namnförtydligande 
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§ 242 Justering av dagordning 
Dnr KS 2023-973 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Dagordningen fastställs. 

Ärende 
Dagordningen justeras enligt följande: 

Ärendet Nämndinitiativ (MP) - Kommunstyrelsen ska yttra sig över sökt 
bergtäkt i Fillinge/Bankekindläggs läggs till dagordningen som punkt 18.  

Ärendet Övriga frågor läggs till dagordningen som punkt 19. 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 243 Medarbetarundersökning 2024 och Friskfaktorer i 
Linköpings kommun, information 

Dnr KS 2023-973 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Informationen noteras. 

Ärende 
HR-direktör Helene Larsson informerar kommunstyrelsen om 
medarbetarundersökningen för år 2024. 

Protokollsanteckningar 
Gunnar Gustafsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

"I medarbetarundersökningen kan vi se att flera medarbetare inom 
utbildningsförvaltningen 
lyfter brister i stöd och återkoppling från närmaste chef, samt utmaningar i att 
hitta balans 
mellan arbetsbelastning och återhämtning. Att så få som 64 % svarar att de 
ser fram emot att 
gå till arbetet är oroväckande. Likaså tycker endast, alarmerande låga, 41% 
att de kan arbeta 
i lugnare takt efter arbetsintensiva perioder. 

Det är av största vikt att dessa områden prioriteras för att främja en hållbar 
arbetsmiljö och 
för att få alla medarbetare att känna sig inkluderade och uppskattade. Att 
personalen mår 
bra och trivs på jobbet är en grund för verksamhetens långsiktiga framgång." 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 244 Remiss av Ett ändamålsenligt samhällsskydd. 
Vissa reformer av straff- och 
straffverkställighetslagstiftningen (SOU 2024:48), 
yttrande 

Dnr KS 2024-671 

Kommunstyrelsens beslut 
1.Yttrande lämnas enligt Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Ärende 
Utredningen har haft som uppdrag att lämna förslag som särskilt vid allvarlig 
och upprepad brottslighet ökar samhällsskyddet, minskar risken för återfall i 
brott, leder till ökad trygghet för brottsoffer samt medför skärpta reaktioner vid 
återfall i brottslighet.  

För kommunens del kan en del av förslagen beröra socialtjänsten på så sätt 
att belastningen på socialtjänsten kan påverkas. Enligt utredningen bedöms 
dessa eventuella förändringar i belastningen på socialtjänsten dock inte vara 
så stora att de medför några ekonomiska konsekvenser för kommunerna. 
Varken Kommunledningsförvaltningen eller Socialförvaltningen gör någon 
annan bedömning av de ändringar som föreslås i utredningen.  

Kommunledningsförvaltningen föreslår därför att Linköpings kommun i 
remissvaret ska lyfta fram att kommunen ser positivt på att arbete pågår för att 
öka samhällsskyddet och minska allvarlig och upprepad brottslighet samt 
minska risken för återfall i brott, och att kommunen inte har något att erinra 
mot de i betänkandet presenterade förslagen. Kommunen bör dock även lyfta 
fram att om de förslag som utredningen har förkastat trots allt skulle 
aktualiseras så finns det skäl att göra en ny utredning av vilka konsekvenser 
dessa förslag får för kommunen/socialtjänsten. 

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Remiss av Ett ändamålsenligt samhällsskydd. Vissa 
reformer av straff- och straffverkställighetslagstiftningen (SOU 2024:48), 2024-
10-14 
Bilaga - Yttrande 
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__________ 

Beslutet skickas till: 
Justitiedepartementet, straffrättsenheten  
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§ 245 Remiss -  SOU 2024:50 Nätt och jämnt – 
Likvärdighet och effektivitet i kommunsektorn, 
yttrande 

Dnr KS 2024-664 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Yttrande lämnas enligt Kommunledningsförvaltningens förslag till 

beslut.  

Ärende 
Finansdepartementet skickade den 7 juni 2024 ut utjämningskommitténs 
utredning om föreslagna förändringar i utjämningsystemet för kommuner och 
regioner ”Nätt och jämnt - likvärdighet och effektivitet i kommunsektorn” SOU 
2024:50 på remiss. Remisstiden går ut den 8 november 2024. 

Linköpings kommun ställer sig positiv eller neutral till de allra flesta delar av 
utjämningskommitténs förslag, men skickar med två synpunkter. 

· Linköpings kommun önskar ett beslut av riksdagen tidigt under 
2025 för att systemet ska vara möjligt att införa till 1 januari 
2026, vilket kommer krävas för att alla de kommuner som 
beslutar sin budget innan sommaren ska hinna med att 
anpassa sitt budgetarbete efter förändringar kopplat till 
utjämningssystemet. 

· Linköpings kommun anser, i likhet med utredningskommittén, 
att en fortsatt utredning bör ske kring införande av 
utjämningssystem för SoL. 

Linköpings olika ställningstagande baseras på att förslaget införs i sin helhet. 

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Remiss - SOU 2024:50 Nätt och jämnt - likvärdighet och 
effektivitet i kommunsektorn, 2024-10-07 
Bilaga 1 - Linköpings remissvar till Nätt och jämnt - likvärdighet och effektivitet 
i kommunsektorn, SOU 2024,50 
 
__________ 
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Beslutet skickas till: 
Henrik Karpe, Budgetchef 
Finansdepartementet  
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§ 246 Beslut om avfallstaxa 2025 
Dnr KS 2024-746 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Samhällsbyggnadsnämnden förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Avfallstaxan höjs i enlighet med Tekniska verken i Linköping AB:s 
framställan. 

2. Tekniska verken i Linköping AB ges i uppdrag att uppdatera 
taxeföreskrifterna samt bolagets taxa/prislista i enlighet med detta beslut. 

3.Taxan träder i kraft när beslutet vinner laga kraft, dock tidigast 2025-01-01. 

Reservationer 
Jörgen Ring (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande 
samt lämnar följande skriftliga reservation: 

"Sverigedemokraterna säger nej till ytterligare höjningar av avfallstaxan i 
Linköpings kommun. Ekonomin är för många redan ansträngd och vi tycker 
således att taxan för avfall inte ska höjas. Det är många bäckar små som i 
slutändan påverkar hushållens ekonomi väsentligt. Tekniska verken gör 
miljardvinst efter miljardvinst på grund av sossepriser på el, SD står på 
Linköpings invånarnas sida och menar att Tekniska verken ska ta ansvar och 
omfördela i sin egen rambudget för avfall och yrkar således avslag på 
förslaget om att återigen höja taxan." 

Ärende 
Tekniska verken i Linköping AB har inkommit med förslag till höjning av taxan 
för avfallshantering för 2025. Taxan föreslås höjas med fyra (4) procent för en 
genomsnittlig villa, motsvarande 8 kr per månad. Tömning av enskilda avlopp 
samt fettavskiljare föreslås höjas med fyra (4) procent från och med 1 januari 
2025. 

Orsaken till kostnadsökningen är huvudsakligen följande: 

· Nytt entreprenadavtal på en kort avtalsperiod anpassat till det 
nya insamlingsansvaret. Indexregleringar i övriga 
entreprenadavtal och ökade kostnader som följd av den 
kostnadsutveckling som finns i samhället.  

· Förbereda nytt ansvar för förpackningsinsamling samt hantera 
underskott från övertagande av ansvar för återvinningstationer 
mm.  
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· Höjda kostnader för utsläppsrätter för koldioxid.  
· Målsättningen är att minska avfallsmängderna i soptunnan. 

Som ett resultat av detta minskar då även intäkterna.  
· Ökade kostnader för att höja den samhällsviktiga 

verksamhetens säkerhet. 

Med en oförändrad taxa kommer verksamheten att få ett underskott. En 
höjning är därför nödvändig för att nå självkostnad. Även med den höjning 
som föreslås kommer verksamheten redovisa ett negativt resultat för 2025.  

Från 1 januari 2024 fick kommunen ett nytt ansvar för förpackningsinsamling 
och övertagande av ansvar för återvinningsstationer enligt förordningen 
(2022:1274) om producentansvar. Från 2026 kommer taxan att förändras då 
införande av insamlingssystem för förpackningar i villaområden kommer att 
påbörjas. 

En förändring i taxan gäller för boende i Vallastaden, där ändras taxan från 
viktbaserad till fast avgift. Taxan kommer att vara densamma som för boende i 
Övre Vasastaden, som också är anslutna till ett sopsugsystem.  

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-10-16, § 132 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Avfallstaxan höjs i enlighet med Tekniska verken i Linköping AB:s 
framställan. 

2. Tekniska verken i Linköping AB ges i uppdrag att uppdatera 
taxeföreskrifterna samt bolagets taxa/prislista i enlighet med detta beslut. 

3. Taxan träder i kraft när beslutet vinner laga kraft, dock tidigast 2025-01-01. 

Yrkanden 
Stefan Erikson (M) yrkar bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till 
beslut. 

Jörgen Ring (SD) yrkar avslag till samhällsbyggnadsnämndens förslag till 
beslut. 
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Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Stefan Eriksons (M) yrkande om bifall till 
samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut mot Jörgen Rings (SD) yrkande 
om avslag till samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt Stefan Eriksons (M) yrkande om bifall till 
samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2024-10-16, § 132 
Tjänsteskrivelse - Beslut om avfallstaxa 2025 
Bilaga 1 - Översikt avgifter för insamling av kommunalt avfall 2025-01-01 
Bilaga 2 - Förslag till prisjusteringar för kommunalt avfall inklusive 
slamtömning, latrinhämtning med mera 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen 
Tekniska verken i Linköping AB  
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§ 247 Beslut om åtgärdsprogram för PM10, antagande 
Dnr KS 2024-747 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Åtgärdsprogram för partiklar, PM10, 2024–2030 antas. 

Reservationer 
Jörgen Ring (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
lämnar följande skriftliga reservation: 

"Sverigedemokraterna kommer aktivt att jobba för att motverka bilfientlig politik 
och ineffektiva miljösatsningar i Linköpings kommun som inte bidrar till något 
mer än ökade kostnader och försvårande av framkomligheten för Linköpings 
medborgare. I handlingarna framgår att det till 2028 planeras att bli 
dubbdäcksfritt på Hamngatan i Linköping. Detta kan SD ej acceptera då 
Hamngatan är en viktig väg i trafiknätet i Linköping. Om det blir 
dubbdäcksförbud blir det ytterligare en begränsning av framkomligheten i vår 
stad. SD anser att man istället ska satsa på andra alternativa lösningar för att 
få en bättre luftmiljö som till exempel bindning av dammpartiklar, effektiv 
städteknik på våren, sopsaltning på vintern och grön våg med trafikljus på 
Hamngatan för att minska acceleration och retardation av bilar.  Vi anser att 
de andra åtgärderna i förslaget är bra men på grund av texten om 
dubbdäcksförbud och minskat trafikflöde reserverar vi oss emot ärendet. 
Därför yrkar vi avslag på åtgärd 4 om sänkt hastighet och åtgärd 6 om 
dubbdäcksförbud och minskat trafikflöde." 

Gunnar Gustafsson (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande och lämnar följande skriftliga reservation: 

"Som utredningen visar är dubbdäcksförbud den åtgärd som har störst effekt 
på bildningen av partiklar PM10. För att värna människors hälsa och 
livskvalitet yrkar jag att den tidigareläggs. 

Vid ett studiebesök på VTI fick vi i Miljöpartiet lära oss om hur Stockholm har 
jobbat för att minska föroreningarna längs Hornsgatan. Det arbetet har varit 
lyckat, de har minskat föroreningarna drastiskt. Det har varit en kombination 
av åtgärder. Dels har det varit ett införande av dubbdäcksförbud, sänkt 
hastighet och minskat antal bilar. Det har också varit en utveckling av olika 
metoder för att hålla rent. De jobbar med dammbindning och städning såsom 
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Linköping avser att göra och har gjort, åtminstone delvis. Vanlig städning har 
en väldigt liten omedelbar effekt. Den effekt det har är på sikt, mängden 
material som senare mals ned till partiklar PM10 minskar. 

Stockholm har också minimerat tillförseln av material som kan bilda damm. De 
använder inte grus/stenkross för halkbekämpning varken på den mest utsatta 
Hornsgatan eller på trottoarer och gator runt den. På så vis dras inte grus med 
av bildäck och skor, rullar inte ner från trottoarer till körbanan där de sedan 
kan malas ned till damm. Som tillägg till förslagen i åtgärdsprogrammet yrkar 
jag därför att Linköping snarast upphör med sandning av trottoarer, GC,banor 
och mindre gator nära Hamngatan. Att dessa istället halkbekämpas med 
sopsaltning. Mitt yrkande är att åtgärd 5, användning av vintersand 4-8 ersätts 
av sopsaltning av aktuella avsnitt." 

Sofia Frithioff reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
lämnar följande skriftliga reservation: 

"Luftföroreningar är ett stort samhällsproblem med stora konsekvenser för 
folkhälsan (6700 förtida dödsfall per år). Partiklar är den främsta orsaken och 
största delen beror på lokal emission. Kommunens anlitade konsult 
konstaterar att den enda verkligt verksamma åtgärden är ett paket av åtgärder 
omfattande även dubbdäcksförbud på Hamngatan. Förslaget till 
åtgärdsprogram ger intryck av att det inte i första hand är partikelhalterna som 
är ett problem utan snarare Naturvårdsverkets och i förlängningen EU:s 
gränsvärden. Vänsterpartiet anser mot denna bakgrund att de presenterade 
förslagen är otillräckliga och skulle gärna se ett införande av dubbdäcksförbud 
i närtid". 

Liselotte Fager (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Ärende 
Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen har tagit fram ett förslag på 
åtgärdsprogram för partiklar, PM10 som innehåller åtgärder som ska 
säkerställa att miljökvalitetsnormen för PM10 inte överskrids på Hamngatan. 

Medlemsländerna i EU är skyldiga att klara miljökvalitetsnormerna som är 
gränsvärden. Luftkvalitetsförordningen (SFS 2010:477) anger att 
miljökvalitetsnormen för PM10 är en gränsvärdesnorm. Under våren 2022 
överskreds miljökvalitetsnormen för PM10 totalt under 42 dygn på Hamngatan 
i Linköping. 

I och med överskridandet av miljökvalitetsnormen yttrade Naturvårdsverket 
den 16 maj 2022 att ett nytt åtgärdsprogram behöver upprättas för att 
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miljökvalitetsnormen för PM10 ska kunna följas i Linköpings kommun. 
Åtgärdsprogrammet ska redovisas till Naturvårdsverket senast den 30 
november 2024.  

Åtgärdsprogrammet har varit föremål för samråd under perioden 27 mars till 
27 maj 2024.   

Under samrådstiden kom det totalt in 24 yttranden. De inkomna synpunkterna 
berör huvudsakligen ambitionsnivån, val av åtgärder och 
prioriteringsordningen av åtgärder. Val av åtgärder och tidsplan grundas på 
effekt och politisk prioritering. I förvaltningens avvägning av dubbdäcksförbud 
och tillgänglighet är bedömningen att andra åtgärder ska testas först innan 
dubbdäcksförbud införs.  

Åtgärder med låg effekt (grönska) och åtgärder som riskerar att ha negativ 
miljöpåverkan (spolning av vatten) har valts bort från åtgärdsprogrammet. 
Åtgärdsprogrammet kvarstår utan ändringar efter samrådet. 

När åtgärdsprogram för PM10 antas i kommunfullmäktige ersätter programmet 
kommunens gällande handlingsplan för partiklar, PM10 2021–2026. 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-10-16, § 145 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks med tillägget att 
åtgärd 5 i åtgärdsprogrammet ändras så att mindre gator, gång- och 
cykelvägar intill Hamngatan saltas eller sopsaltas istället för att grusas. 

2. Handlingsplan för partiklar, PM10, 2021–2026 (SBN 2020-10-21, §181) 
upphävs under förutsättning att kommunfullmäktige antar Åtgärdsprogram för 
partiklar, PM10, 2024-2030.  

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Åtgärdsprogram för partiklar, PM10, 2024–2030 antas. 

Yrkanden 
Gunnar Gustafsson (MP) yrkar att att åtgärd 6, dubbdäcksförbud i 
åtgärdsprogrammet tidigareläggs. Att den utreds under 2025 för ett införande 
till vintersäsongen 25/26.  
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Kristina Edlund (S), Linnea Jägestedt (M), Lars Vikinge (C), Elias Aguirre, 
Mikael Sanfridson (S), Annika Krutzén (M) och Christer Mård (LL) yrkar bifall 
till samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut. 

Jörgen Ring (SD) yrkar bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut 
med ändringsyrkandet att åtgärd 4 och 6 avslås, samt avslag till Gunnar 
Gustafssons (MP) ändringsyrkande. 

Stefan Erikson (M) yrkar bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till 
beslut, avslag till Gunnar Gustafssons (MP) ändringsyrkande samt avslag till 
Jörgen Rings (SD) ändringsyrkande. 

Liselotte Fager (KD) yrkar bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till 
beslut med ändringsyrkandet att åtgärd 6 avslås samt att Gunnar Gustafssons 
(MP) ändringsyrkande avslås. 

Sofia Frithioff (V) yrkar bifall till Gunnar Gustafssons (MP) ändringsyrkande 
och i övrigt bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Gunnar Gustafssons (MP) med fleras 
ändringsyrkande om att åtgärd 6 ska tidigareläggas mot Stefan Eriksons (M) 
med fleras yrkande om att avslå Gunnar Gustafssons (MP) med fleras 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Stefan 
Eriksons (M) med fleras yrkande. 

Ordförande ställer sedan proposition på Jörgen Rings (SD) med fleras 
yrkande om att avslå åtgärd 6 mot Stefan Eriksons (M) yrkande om att avslå 
Jörgen Rings (SD) med fleras yrkande om avslag till åtgärd 6 och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt Stefan Eriksons (M) yrkande. 

Ordförande ställer därefter proposition på Jörgen Rings (SD) yrkande om att 
avslå åtgärd 4 mot Stefan Eriksons (M) yrkande om att avslå Jörgen Rings 
(SD) yrkande om avslag till åtgärd 4 och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt Stefan Eriksons (M) yrkande. 

Slutligen ställer ordförande proposition på Kristina Edlunds (S) med fleras 
yrkande om bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar enligt detsamma. 

Protokollsanteckningar 
Åsa Wennergren (L) lämnar följande protokollsanteckning: 
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”Liberalerna förstår att detta är ett batteri av åtgärder som kan tas i bruk vid 
behov. När det gäller punkten om hastighet tror vi dock att den är verkningslös 
då den inte kommer efterlevas mer än vad den redan idag görs med tanke på 
alla köer som gör att många ändå inte kan köra i maximala 40 km/h. Påverkan 
på nuvarande och framtida busslinjer är ett annat argument emot då man är 
beroende av att kunna köra snabbt för att vara konkurrenskraftiga.” 

Lars Vikinge (C) lämnar följande protokollsanteckning: 

"Centerpartiet bifaller förvaltningens förslag till beslut om åtgärder för att 
minska halter av PM10, för att utan dröjsmål möjliggöra insatser. Dock vill vi 
anföra att den insats som ger i särklass störst effekt för att minska halter av 
PM 10, är ett lokalt avgränsat förbud mot dubbdäck på berörd gata. Vi vill att 
denna insats inkluderas i planen, i stället för att omnämnas som ett framtida 
alternativ 2028 när gränsvärden väntas ha skärpts ytterligare. Nämnden fattar 
detta beslut för att sänka halter av skadliga partiklar, med medborgarnas goda 
hälsa som syfte. Inte primärt för att efterleva en norm." 

Gunnar Gustafsson lämnar följande protokollsanteckning: 

"Som utredningen visar är dubbdäcksförbud den åtgärd som har störst effekt 
på bildningen av partiklar PM10. För att värna människors hälsa och 
livskvalitet yrkar jag att den tidigareläggs." 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden, 2024-10-16, § 145 
Tjänsteskrivelse – Åtgärdsprogram för partiklar PM10 i Linköpings kommun, 
antagande 2024-09-16 
Förslag till åtgärdsprogram för partiklar, PM10 2024–2030 
Bilaga 1 - Underlagsutredning till åtgärdsprogram för PM10 i Linköping, SLB-
analys, november 2023 
Bilaga 2 - Konsekvensanalys av åtgärder 
Bilaga 3 - Undersökning om åtgärdsprogrammet kan antas medföra 
betydande miljöpåverkan 
Bilaga 4 - Samrådsredogörelse 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Samhällsbyggnadsnämnden  
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§ 248 East Sweden Bryssel AB, beslut om avveckling 
Dnr KS 2024-873 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Linköpings kommun avvecklar sitt ägande i East Sweden Bryssel AB, under 
förutsättning att Norrköpings kommun fattar motsvarande beslut. 

Ärende 
Linköpings kommun och Norrköpings kommun äger vardera 50% av bolaget 
East Sweden Bryssel AB. Bolagets ursprungliga syfte var att i 
överensstämmelse med gällande tullagstiftning främja näringslivets utveckling 
i kommunerna.  

Bolaget har ingen verksamhet, och har inte haft det de senaste 20 åren, och 
fyller därmed ingen funktion. Kommunledningsförvaltningen föreslår i samråd 
med Norrköpings kommun att bolaget avvecklas. Norrköpings kommun 
hanterar avvecklingen av bolaget. Bolagets egna kapital (100 tusen kronor) 
återbetalas till ägarna (50% vardera) efter att eventuella avvecklingskostnader 
har täckts.  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – East Sweden Bryssel AB, beslut om avveckling, 2024-10-
28 
Bilaga - Avveckling av East Sweden Bryssel AB 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Utvecklingschef, Joakim Kärnborg 
Norrköpings kommun  
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§ 249 Motion (L) - Ökat handledarstöd leder till fler 
arbeten, svar 

Dnr KS 2024-182 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Arbetsmarknadsnämndens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen besvaras med hänvisning till redan befintliga insatser gällande 
utbildning, kompetensutveckling och stöd till handledare. 

Reservationer 
Åsa Wennergren (L) reserverar sig mot beslutet och lämnar följande skriftliga 
reservation: 

"Jag reserverar mig mot beslutet att motionen besvaras utan yrkade på att 
motionen ska bifallas i sin helhet. I motionen vill Liberalerna utreda 
möjligheten att kommunen erbjuder handledararvode och/eller 
handledarutbildning till arbetsplatser inom kommun, näringsliv och 
ideella organisationer som erbjuder arbetsmarknadsinsatser av något slag. 

Dagens ersättningsnivå för arbetsgivare och arbetsplatser för att ta emot 
individer i t ex arbetsträning, praktik inom eller utanför kommunen eller en 
arbetsmarknadsanställning är för låg. Det är en stor tröskel för att få till fler 
arbetsmarknadsplatser vilket är ett politiskt mål för Linköpings kommun. 

I Liberalernas budget fanns medel för ökat handledarestöd och även medel 
riktat för att kunna anställa fler med funktionsnedsättning inom kommunal 
verksamhet. En bredare utredning kopplat till både kommunen, näringslivet 
och föreningslivet hade kunnat identifiera och utveckla nya innovativa 
arbetssätt och modeller för att få fram fler arbetsmarknadsplatser för individer 
på väg mot utbildning och arbete." 

Ärende 
Johan Thorén (L) föreslår i en motion daterad 2024-01-30 att: 

· Utreda möjligheten att kommunen erbjuder handledararvode 
och/eller handledarutbildning till arbetsplatser inom kommun, 
näringsliv och ideella organisationer som erbjuder 
arbetsmarknadsinsatser av något slag. 

Integrations- och arbetsmarknadsförvaltningen instämmer i intentionerna i 
förslaget, och erbjuder redan idag olika former av utbildning, 
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kompetensutveckling och stöd för handledare både inom och utanför 
Linköpings kommun. Handledarstöd utgår till kommunala enheter enligt 
gällande rutin, och Integrations- och arbetsmarknadsförvaltningen ser 
kontinuerligt över behovet av stöd till handledare inom givna ekonomiska 
ramar. Med anledning av detta föreslår Integrations- och 
arbetsmarknadsförvaltningen att motionen besvaras med hänvisning till redan 
befintliga insatser gällande utbildning, kompetensutveckling och stöd till 
handledare. 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 2024-10-23, § 106 

1. Integrations- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Integrations- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen besvaras med hänvisning till redan befintliga insatser gällande 
utbildning, kompetensutveckling och stöd till handledare. 

Yrkanden 
Åsa Wennergren (L) yrkar bifall till motionen. 

Liselotte Fager (KD) yrkar bifall till motionen. 

Linnea Jägestedt (M) yrkar bifall till arbetsmarknadsnämndens förslag till 
beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Linnea Jägestedts (M) yrkade om bifall till 
arbetsmarknadsnämndens förslag till beslut om Åsa Wennergrens (L) och 
Liselotte Fagers (KD) yrkande om bifall till motionen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt Linnea Jägestedts (M) yrkade om bifall till 
arbetsmarknadsnämndens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag arbetsmarknadsnämnden 2024-10-23, § 106 
Tjänsteskrivelse – Motion (L) - Ökat handledarstöd leder till fler arbeten, svar, 
2024-09-02 
Bilaga – Motionen 
 
__________ 
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Beslutet skickas till: 
Motionären 
Arbetsmarknadsnämnden  
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§ 250 Motion (KD) - Pratbänkar, svar 
Dnr KS 2023-709 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Samhällsbyggnadsnämndens och vård- och äldreomsorgsnämndens 

förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen besvaras med hänvisning till det kommunövergripande 
suicidpreventiva arbetet som sker och det arbete som sker med 
träffpunktsverksamhet inom den områdesbaserade vård och omsorgen i 
hemmet, samt genom överenskommelsen om Idéburet offentligt partnerskap 
(IOP) med Resurspoolen. 

Reservationer 
Liselotte Fager (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Ärende 
Liselott Fager (KD) och Simon Posluk (KD), föreslår i motion daterad 2023-08-
23 att Linköpings kommun beslutar: 

· Att ta fram ett förslag hur så kallade pratbänkar kan anläggas, 
finansieras och drivas inom ramen för ett försöksprojekt som 
syftar till att motverka ofrivillig ensamhet bland äldre. 

I motionen beskrivs ett gott exempel från Värmdö kommun där man har 
realiserat ett projekt med pratbänkar. Det handlar om helt vanliga bänkar på 
bestämda platser runt om i Värmdö där seniorer har en möjlighet att träffas, 
umgås och få en pratstund och knyta nya kontakter. 

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen är positiva till förslaget att arbeta 
med att motverka ofrivillig ensamhet bland äldre. 

Inom ramen för det kommunövergripande arbetet med suicidprevention har 
det i den nyligen framtagna handlingsplanen skrivits in en åtgärd/ aktivitet som 
syftar till att motverka ofrivillig ensamhet genom att omvärldsbevaka och 
utveckla uppsökande arbetssätt inom området.  

En första åtgärd inom satsningen med att bryta ofrivillig ensamhet är att 
placera ut gula vänskapsbänkar. Syftet med bänkarna är att gynna samtal och 
gemenskap mellan alla befolkningsgrupper inklusive äldre, men till skillnad 
från Värmdös exempel är inte bänkarna enbart till för seniorer. 
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För seniorer finns det även särskilda träffpunkter idag i Linköping med syfte att 
ge stöd till äldre att vara aktiva i sin vardag och uppmuntra till social samvaro 
med andra. 

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen anser att pågående arbete med 
gula vänskapsbänkar och träffpunkter motsvarar motionens förslag. 

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen anser att motionen besvaras med 
hänvisning till det kommunövergripande suicidpreventiva arbetet som sker och 
det arbete som sker med träffpunktsverksamhet inom den områdesbaserade 
vård och omsorgen i hemmet, samt genom överenskommelsen om Idéburet 
offentligt partnerskap (IOP) med Resurspoolen. 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-10-16, § 148 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till vård- och äldreomsorgsnämndens beslut 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen besvaras med hänvisning till det kommunövergripande 
suicidpreventiva arbetet som sker och det arbete som sker med 
träffpunktsverksamhet inom den områdesbaserade vård och omsorgen i 
hemmet, samt genom överenskommelsen om Idéburet offentligt partnerskap 
(IOP) med Resurspoolen. 

Vård- och äldreomsorgsnämndens beslut 2024-10-16, § 122 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till samhällsbyggnadsnämndens beslut 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks. 
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Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen besvaras med hänvisning till det kommunövergripande 
suicidpreventiva arbetet som sker och det arbete som sker med 
träffpunktsverksamhet inom den områdesbaserade vård och omsorgen i 
hemmet, samt genom överenskommelsen om Idéburet offentligt partnerskap 
(IOP) med Resurspoolen. 

Yrkanden 
Liselotte Fager (KD) och Åsa Wennergren (L) yrkar bifall till motionen. 

Annika Krutzén (M) och Stefan Erikson (M) yrkar bifall till 
samhällsbyggnadsnämndens och vård- och äldreomsorgsnämndens förslag 
till beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Annika Krutzéns (M) och Stefan Eriksons 
(M) yrkade om bifall till samhällsbyggnadsnämndens och vård- och 
äldreomsorgsnämndens förslag till beslut mot Liselotte Fagers (KD) och Åsa 
Wennergrens (L) yrkande om bifall till motionen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt Annika Krutzén (M) och Stefan Erikson (M) 
yrkande om bifall till samhällsbyggnadsnämndens och vård- och 
äldreomsorgsnämndens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2024-10-16, § 148 
Protokollsutdrag vård- och äldreomsorgsnämnden 2024-10-16, § 122 
Tjänsteskrivelse – Motion (KD) – Pratbänkar, svar, 2024-09-17 
Bilaga - Motion (KD) - Pratbänkar 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Motionärerna 
Kommunstyrelsen 
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§ 251 Motion (L) - Höj beredskapen inför skyfall, svar 
Dnr KS 2023-716 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen anses besvarad med hänvisning till att behov och syfte redan 
uppfylls genom pågående arbete inom miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningen och kommunledningsförvaltningen. 

Reservationer 
Gunnar Gustafsson (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Åsa Wennergren (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
och lämnar följande skriftliga reservation: 

"De pågående klimatförändringarna medför att samhället måste anpassas till 
mer extrema väderhändelser än idag då skyfall och värmeböljor kommer att bli 
allt vanligare i framtiden. Därför behöver vi fortsatt ha en tydlig strategi i 
Linköping för att anpassa kommunen till klimatförändringarna. Vi ser att 
Linköpings kommun bedriver ett omfattande och ambitiöst arbete för att höja 
beredskapen inom raden områden, däribland framtagande av en ny 
vattentjänstplan. Däremot kan mer göras och vill vi trycka på fördelar med att 
ta fram en och implementera en skyfallsplan för att ge tydlighet till frågans 
dignitet. Det kan även bidra till att höja medvetenheten och beredskapen hos 
invånarna i Linköping." 

Ärende 
Daniel Ny (L) föreslår i en motion daterad 2023-08-25 att: 

· Linköpings kommun enligt motionens intentioner tar fram och 
implementerar en skyfallsplan innehållande åtgärder för att 
minska översvämningsrisk vid skyfall. 

· Kommunen uppdaterar sin handlingsplan för klimatanpassning. 

Pågående arbete med ny vattentjänstplan, pågående uppdatering av 
klimatanpassningsprogram och handlingsplan för klimatanpassning samt 
översynen av översiktsplanens aktualitet möter för närvarande upp motionens 
efterfrågade behov och syfte. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen 
föreslår därför att motionen besvaras med hänvisning till att behov och syfte 
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redan uppfylls genom pågående arbete inom miljö- och samhällsbyggnads-
förvaltningen och kommunledningsförvaltningen. 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-10-16, § 149 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen anses besvarad med hänvisning till att behov och syfte redan 
uppfylls genom pågående arbete inom miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningen och kommunledningsförvaltningen. 

Yrkanden 
Stefan Erikson (M) yrkar bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till 
beslut. 

Gunnar Gustafsson (MP) yrkar bifall till motionen. 

Åsa Wennergren (L) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Stefan Eriksons (M) yrkande om bifall till 
samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut mot Gunnar Gustafssons (MP) 
och Åsa Wennergrens (L) yrkande om bifall till motionen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt Stefan Eriksons (M) yrkande om bifall till 
samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2024-10-23, § 149 
Tjänsteskrivelse – Motion (L) – Höj beredskapen inför skyfall, svar 2024-09-17 
Bilaga – Motion (L) – Höj beredskapen inför skyfall 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Motionärerna  
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§ 252 Motion (SD) - Minnesdag för förintelsen 2025, svar 
Dnr KS 2024-391 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen avslås med hänvisning till att de åtgärder som motionen föreslår 
redan ingår i kommunens löpande arbete. 

Reservationer 
Jörgen Ring (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
lämnar följande skriftliga reservation: 

"Vår motion är i allra högsta grad aktuell med anledning av den växande 
antisemitismen i Sverige. Vi anser att antisemitism är någonting som ska 
bekämpas och har inte en plats i de svenska värderingarna, därför anser vi att 
det är viktigt att hedra offren i förintelsen och minnas historien som ledde till 
den. Att lära sig av historien är viktigt och i dagsläget är det extra viktigt 
eftersom vi ser att det går åt fel håll i form av ökad antisemitism. 

Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för vårt yrkande 
om att bifalla motionen i sin helhet." 

Ärende 
Richard Oddson (SD) och Ivan Rådström (SD) föreslår i en motion daterad 
2024-04-19:  

“att Linköpings kommun organiserar en utställning för att hedra offren för 
Förintelsen samt i bild och text beskriva de fasansfulla händelserna från 
världshistoriens största folkmord” samt “att i Linköpings kommunala skolor 
anordna en minnesdag för att hedra Förintelsens offer, ge information och 
utbildning i historia”. 

Linköpings kommun har sedan år 2000 aktivt arbetat med att högtidlighålla 
och uppmärksamma Förintelsens minnesdag i samarbete med andra 
samhällsaktörer och civilsamhället. Arbetet bedrivs genom en arbetsgrupp 
som leds av Linköpings kommun och gemensamt tar fram ett program inför 
Förintelsens minnesdag. 

Utöver arbetet med att uppmärksamma minnesdagen bedrivs i enlighet med 
läroplanen samt kursplanerna för historia samt samhällskunskap i skolan 
undervisning som informerar och utbildar om Förintelsen. 
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Utifrån detta föreslås att nämnden yrkar avslag på motionen med hänvisning 
till att de åtgärder som föreslås redan ingår i kommunens löpande arbete. 

Yrkanden 
Jörgen Ring (SD) yrkar bifall till motionen. 

Lars Vikinge (C) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande om bifall till 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut mot Jörgen Rings (SD) 
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
Lars Vikinges (C) yrkande om bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag 
till beslut. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Motion (SD) - Minnesdag för förintelsen 2025, svar 2024-
09-20 
Bilaga - Motionen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Motionärerna  
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§ 253 Motion (V) - Inför frukost i skolan för alla elever, 
svar 

Dnr KS 2023-284 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Barn- och ungdomsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen avslås med hänvisning till att kostnaden på 25–50 miljoner kronor 
per år inte ryms i barn- och ungdomsnämndens budget samt den stora 
påverkan och utmaning det medför för verksamheten gällande dimensionering 
av skolmatsalar, bemanningsplanering och extra städkostnader. 

Reservationer 
Sofia Frithioff (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Ärende 
Sofia Frithioff (V) föreslår i en motion daterad den 2023-02-23 att: 

· Att Linköpings kommun inför avgiftsfri frukost på alla 
grundskolor. 

Enligt motionären har många skolor under hösten och vintern vittnat om 
hungrigare elever och större åtgång av skolmat. Vänsterpartiet vill ge skolor 
pengar så att de kan servera frukost varje dag. Detta skulle vara bra både för 
elevernas skoldag och för de barnfamiljer som har det tufft i dyrtiderna. För 
Vänsterpartiet är detta lika självklart som att de ska få ta del av en pedagogisk 
verksamhet av god kvalitet. Den ökande barnfattigdomen är ett faktum i 
Sverige, såsom de ökande sociala klyftorna. I en nyligen släppt rapport från 
Rädda Barnens internationella organisation jämförs Sverige med länder i 
Östeuropa när det kommer till barnfattigdom. Sverige är sämst i Norden och 
det är störst skillnader mellan utrikes och inrikesfödda barn i Sverige i EU.  

Utbildningsförvaltningen föreslår att motionen avslås med hänvisning till att 
kostnaden för frukost för alla elever inte ryms i barn- och ungdomsnämndens 
budget. Med utgångspunkt från dagens antal elever i kommunala såväl som 
fristående skolor blir den uppskattade kostnaden 25–50 miljoner kronor per år 
beroende på hur många elever som väljer att äta frukost. Det finns inte 
utrymme för detta i budgeten, eftersom det redan idag krävs att 
verksamheterna vidtar besparande åtgärder då de inte fullt kompenserats till 
2023 års pris- och lönenivå. Även det vikande barn- och elevunderlaget 
påverkar budgeten. Resurser för undervisning och utbildning måste 
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prioriteras. Förslaget innebär också en stor påverkan och utmaning för 
verksamheten gällande dimensionering av skolmatsalar, bemanningsplanering 
och extra städkostnader. 

Barn och ungdomsnämndens beslut 2024-10-24, § 120 

1. Utbildningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Utbildningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen avslås med hänvisning till att kostnaden på 25–50 miljoner kronor 
per år inte ryms i barn- och ungdomsnämndens budget samt den stora 
påverkan och utmaning det medför för verksamheten gällande dimensionering 
av skolmatsalar, bemanningsplanering och extra städkostnader. 

Yrkanden 
Sofia Frithioff (V) yrkar bifall till motionen. 

Lars Vikinge (C) yrkar bifall till barn- och ungdomsnämndens förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Lars Vikinge (C) yrkande om bifall till barn- 
och ungdomsnämndens förslag till beslut mot Sofia Frithioffs (V) yrkande om 
bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Lars Vikinge 
(C) yrkande om bifall till barn- och ungdomsnämndens förslag till beslut. 

Protokollsanteckningar 
Lars Vikinge (C) lämnar följande protokollsanteckning: 

"Vi anser att det kan finnas flera goda skäl till att servera frukost i skolan. Det 
kan exempelvis vara ett sätt att göra början av skoldagen trevligare och 
därmed öka närvaron. Vi kan också se att det kan finnas ett behov för enskilda 
elever som inte kunnat äta frukost hemma.  
 
  
 
Däremot är vi inte för ett centralt beslut om frukost för alla barn. Ett sådant 
beslut bör vara decentraliserat och upp till rektor. Att ge alla barn frukost, vare 
sig de behöver eller inte, utan någon annan pedagogisk tanke bakom anser vi 
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inte i dagsläget försvarbart att lägga på skolans budget." 
 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag barn- och ungdomsnämnden 2024-10-24, § 120 
Tjänsteskrivelse – Motion (V) - Inför frukost i skolan för alla elever, svar, 2024-
09-30 
Bilaga – Motion (V) – Inför frukost i skolan för alla elever 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Motionären  
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§ 254 Riktlinje för styr- och samverkansmodell för 
digitalisering, revidering 

Dnr KS 2024-575 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunledningsförvaltningens förslag till reviderad riktlinje för 

digitalisering fastställs. 

2. Den tidigare riktlinjen för IT-styrning upphör att gälla. 

Ärende 
Riktlinje för digitalisering beskriver hur digitaliseringsarbetet i Linköpings 
kommun ska organiseras, styras och samordnas utifrån en gemensam styr- 
och samverkansmodell. 

Kommunstyrelsen har enligt reglementet för Linköpings kommun uppdraget att 
svara för  

· övergripande styrning och samordning av digitalisering av 
kommunens verksamheter  

övergripande it-frågor.  

Modellen bygger på den etablerade modellen pm3 men har anpassats till 
kommunens förutsättningar. Riktlinjen pekar ut ansvarsfördelningar, strukturer 
och roller på en övergripande nivå.  

Styr- och samverkansmodellen kommer löpande att utvecklas och stödet i 
form av nya eller förändrade arbetssätt, rutiner och mallar kommer att 
implementeras kontinuerligt.  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Riktlinje för styr och samverkansmodell för digitalisering, 
revidering, 2024-10-16 
Bilaga – Förslag till revidering av riktlinjer 
 
__________ 
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Beslutet skickas till: 
Kommunikations- och utvecklingsdirektör Maria Ottosson 
Samtliga nämnder 
Kommunledningsgrupper 
Nätverk för utveckling och digitalisering  
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§ 255 Delegationsbeslut 
Dnr KS 2024-7 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Redovisningen noteras. 

Ärende 
I rapporten redovisade delegationsbeslut som har anmälts under perioden 
2024-10-09 – 2024-10-29. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse - Delegationsbeslut – redovisning på kommunstyrelsens möte 
2024-11-05 
Rapport - Delegationsbeslut t o m 241029 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet (expediering till respektive ärende)  



 

 
Sammanträdesprotokoll 36 (41) 

 Kommunstyrelsen 2024-11-05  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 256 Överlämnade ärenden 
Dnr KS 2024-3 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen godkänner att kommundirektören överlämnat 

inkomna ärenden under perioden 2024-10-09 – 2024-10-29 till annan 
nämnd. 

Ärende 
KS 2024-800 Remiss - Stärkt stöd till anhöriga – Ett mer ändamålsenligt stöd 
till barn och vuxna som är anhöriga. Överlämnas till social- och 
omsorgsnämnden.  

KS 2024-801 Remiss - Betänkande Ett nytt regelverk för hälsodataregister 
(SOU 2024:57). Överlämnas till vård- och äldreomsorgsnämnden.  

KS 2024-804 Begäran om yttrande över ansökan om tillstånd enligt 
miljöbalken - Krossteknik i Linköping AB. Överlämnas till bygg- och 
miljönämnden.  

KS 2024-814 Remiss - Anmälan om flygdagar under BFÖ25, Malmens 
flygplats. Överlämnas till samhällsbyggnadsnämnden.  

KS 2024-814 Remiss - Anmälan om flygdagar under BFÖ25, Malmens 
flygplats. Överlämnas till bygg- och miljönämnden.  

KS 2024-825 Remiss - informationsmodell idrottsanläggningar. Överlämnas till 
kultur- och fritidsnämnden.  

KS 2024-827 Samråd inför etablering av Bjursby solcellsanläggning. 
Överlämnas till samhällsbyggnadsnämnden. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Överlämnade ärenden 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 257 Handlingar för kännedom 
Dnr KS 2024-4 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Redovisningen noteras. 

Ärende 
Kommunstyrelsens strategiska utskott (SU) 

Protokoll 2024-10-14 (dnr KS 2023-1046) 

Protokoll 2024-10-21 (dnr KS 2023-1047) 

Förvaltningsrätten i Linköping 

Dom från förvaltningsrätten i mål 7097-23 (dnr 2023-809) 

Förvaltningsrätten i Linköping  

Dom från förvaltningsrätten i mål 9017-23 (dnr 2023-809) 

Kommunens revisorer  

Revisionsrapport - Kommunfullmäktiges möjlighet att ta ställning i ärenden av 
principiell beskaffenhet eller annars av större vikt (dnr 2024-866) 

Linköpings stadshus AB 

Protokoll 2024-10-02 (dnr 2024-881) 

Räddningstjänsten Östra Götaland (RTÖG) 

Delårsrapport per den 31 augusti (dnr 2024-57) 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Handlingar för kännedom 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 258 Förrättningar 
Dnr KS 2023-973 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Anmälda förrättningar godkänns.  

Ärende 
Kommunsekreterare Rickard Vidar redogör för anmälda förrättningar.  

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 259 Nämndinitiativ (MP) - Kommunstyrelsen ska yttra 
sig över sökt bergtäkt i Fillinge/Bankekind 

Dnr KS 2024-895 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommundirektören får i uppdrag att bereda nämndinitiativet och 

återkomma till kommunstyrelsen med förslag till beslut. 

Ärende 
Ett företag har ansökt om tillstånd för en bergtäkt på fastigheten Fillinge 6:17, 
en kilometer från Bankekind (Länsstyrelsen i Östergötland dnr 6143-2023). 
Ansökan kungjordes 2024-10-07 och yttranden skall vara Länsstyrelsen 
tillhanda senast 2024-11-25. 

Den som har ansvar ur ett övergripande perspektiv på hur Linköping ser på 
orten Bankekind och dess utveckling är kommunstyrelsen. När jag har frågat 
om det förbereds något yttrande till Länsstyrelsens miljöprövningsdelegation 
från KS så har svaret varit nekande. 

Bankekind är en i översiktsplanen utpekad strategiskt viktig småort. Där bor 
cirka 500 personer. Kommunen har förskola, skola F-3 samt servicehus i 
Bankekind. Flera områden runt Bankekind är utpekade som 
utvecklingsområden. 

En bergtäkt så nära Bankekind samhälle skulle omöjliggöra en fortsatt 
utveckling av Bankekind. Täktverksamheten skulle strida mot kommunens 
tankar om Linköpings och Bankekinds utveckling såsom de uttrycks i ÖP. 
Därför anser Miljöpartiet att det är viktigt att även kommunstyrelsen lämnar ett 
yttrande, utifrån översiktsplanens redogörelse för Bankekinds utveckling. 

Yrkande 

att kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att ta fram ett yttrande som 
kommunstyrelsen kan avge till Länsstyrelsens miljöprövningsdelegation i 
ärende MK-2024-5138. 

För Miljöpartiet de gröna 

Gunnar Gustafsson 

Yrkanden 
Gunnar Gustafsson (MP) yrkar att ärendet ska avgöras idag. 
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Kristina Edlund (S) yrkar att ärendet ska beredas. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Kristina Edlunds (S) yrkande om att ärendet 
ska beredas mot Gunnar Gustafssons (MP) yrkande om att ärendet ska 
avgöras idag och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Kristina Edlunds 
(S) yrkande om att ärendet ska beredas. 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 260 Övriga frågor 
Dnr KS 2023-973 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Informationen noteras. 

Ärende 
Jörgen Ring (SD) ställer en fråga om anställningsprocesser. Kommundirektör 
Paul Håkansson besvarar frågan. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
 


	§ 242	Justering av dagordning
	Kommunstyrelsens beslut
	Ärende

	§ 243	Medarbetarundersökning 2024 och Friskfaktorer i Linköpings kommun, information
	Kommunstyrelsens beslut
	Ärende
	Protokollsanteckningar

	§ 244	Remiss av Ett ändamålsenligt samhällsskydd. Vissa reformer av straff- och straffverkställighetslagstiftningen (SOU 2024:48), yttrande
	Kommunstyrelsens beslut
	Ärende
	Beslutsordning
	Beslutsunderlag

	§ 245	Remiss -  SOU 2024:50 Nätt och jämnt – Likvärdighet och effektivitet i kommunsektorn, yttrande
	Kommunstyrelsens beslut
	Ärende
	Beslutsordning
	Beslutsunderlag

	§ 246	Beslut om avfallstaxa 2025
	Kommunstyrelsens beslut
	Reservationer
	Ärende
	Yrkanden
	Beslutsordning
	Beslutsunderlag

	§ 247	Beslut om åtgärdsprogram för PM10, antagande
	Kommunstyrelsens beslut
	Reservationer
	Ärende
	Yrkanden
	Beslutsordning
	Protokollsanteckningar
	Beslutsunderlag

	§ 248	East Sweden Bryssel AB, beslut om avveckling
	Kommunstyrelsens beslut
	Ärende
	Beslutsordning
	Beslutsunderlag

	§ 249	Motion (L) - Ökat handledarstöd leder till fler arbeten, svar
	Kommunstyrelsens beslut
	Reservationer
	Ärende
	Yrkanden
	Beslutsordning
	Beslutsunderlag

	§ 250	Motion (KD) - Pratbänkar, svar
	Kommunstyrelsens beslut
	Reservationer
	Ärende
	Yrkanden
	Beslutsordning
	Beslutsunderlag

	§ 251	Motion (L) - Höj beredskapen inför skyfall, svar
	Kommunstyrelsens beslut
	Reservationer
	Ärende
	Yrkanden
	Beslutsordning
	Beslutsunderlag

	§ 252	Motion (SD) - Minnesdag för förintelsen 2025, svar
	Kommunstyrelsens beslut
	Reservationer
	Ärende
	Yrkanden
	Beslutsordning
	Beslutsunderlag

	§ 253	Motion (V) - Inför frukost i skolan för alla elever, svar
	Kommunstyrelsens beslut
	Reservationer
	Ärende
	Yrkanden
	Beslutsordning
	Protokollsanteckningar
	Beslutsunderlag

	§ 254	Riktlinje för styr- och samverkansmodell för digitalisering, revidering
	Kommunstyrelsens beslut
	Ärende
	Beslutsordning
	Beslutsunderlag

	§ 255	Delegationsbeslut
	Kommunstyrelsens beslut
	Ärende
	Beslutsunderlag

	§ 256	Överlämnade ärenden
	Kommunstyrelsens beslut
	Ärende
	Beslutsunderlag

	§ 257	Handlingar för kännedom
	Kommunstyrelsens beslut
	Ärende
	Beslutsunderlag

	§ 258	Förrättningar
	Kommunstyrelsens beslut
	Ärende

	§ 259	Nämndinitiativ (MP) - Kommunstyrelsen ska yttra sig över sökt bergtäkt i Fillinge/Bankekind
	Kommunstyrelsens beslut
	Ärende
	Yrkanden
	Beslutsordning

	§ 260	Övriga frågor
	Kommunstyrelsens beslut
	Ärende


